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zastupitelstvo 

 

 

Zápis 

z řádného zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky IX/12 

konaného dne 16.09.2024 od 17:30 hod. 

ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

Zasedání Zastupitelstva městské části Brno-Kníničky (dále též jako „zastupitelstvo“) bylo zahájeno 
v 17:30 hodin starostkou Lenkou Ištvanovou (dále též jako „předsedající“).  

Předsedající schůze konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno a informace o konání zasedání 
byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“ (vyvěšená informace tvoří přílohu č. 1). 

Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (prezenční listina tvoří 
přílohu č. 2 tohoto zápisu) konstatovala, že přítomno je 7 členů zastupitelstva (z celkového počtu 9 
členů zastupitelstva), řádně se omluvil Ing. Martin Pelánek a Bc. Martin Žák. Zastupitelstvo je tedy 
usnášeníschopné (ust. § 92 odst. 3 zákona o obcích).  

Předsedající upozornila na skutečnost, že z jednání Zastupitelstva MČ Brno-Kníničky bude pořízen 
audio záznam, který bude uložen na úřadě městské části Brno-Kníničky (dále též jako „ÚMČ“ nebo 
„úřad“ a „MČ“), a dále upozornila členy zastupitelstva na povinnost ohlásit případný střet zájmu v 
rámci projednávání daného bodu. 

Předsedající představila novou tajemnici Mgr. Marianu Scherhauferovou, která nastoupila 1.9.2024, 
bude dělat zápisy ze zastupitelstva a další činnosti v rámci úřadu. 

BOD Č. 1 - URČENÍ OVĚŘOVATELŮ ZÁPISU A ZAPISOVATELE 

Předsedající navrhla zapisovatelem Mgr. Marianu Scherhauferovou a jako ověřovatele zápisu 
Ing. Václava Hrnčíře a pana Aleše Chrastila. Dále se předsedající dotázala, zda má někdo jiný 
návrh. Další návrhy nebyly vzneseny. 

Předsedající dala hlasovat o návrhu usnesení. 

 
Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje zapisovatelem Mgr. Marianu Scherhauferovou a určuje 

ověřovatelé zápisu Ing. Václava Hrnčíře a pana Aleše Chrastila. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 1/12/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 2 - SCHVÁLENÍ PROGRAMU 

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou a informací 
zveřejněnou na úřední desce. Dále předsedající vyzvala zastupitele k návrhům na úpravu či změnu 
programu. Nikdo takový návrh neuplatnil. 

Předsedající dala hlasovat o návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo MČ Brno-Kníničky schvaluje následující program zasedání: 
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
2) Schválení programu 
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3) Návrhy, připomínky a podněty občanů 

4) Informace o ověření zápisu ze zasedání ZMČ Brno-Kníničky konaného dne 17.06.2024 

5) Vyjádření městské části k případné realizaci projektu Dáme na vás „Naučná stezka“ 

6) Vyjádření městské části k případné realizaci projektu Dáme na vás „YOGASM KAVÁRNA pod Prýglem“ 

7) Návrh na dispozici s majetkem města – vyjádření MČ Brno-Kníničky 

8) Vyjádření MČ Brno-Kníničky k návrhu obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna, kterou se mění 

a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města 

Brna, ve znění pozdějších vyhlášek 

9) Schválení zhotovitele zakázky malého rozsahu „Snížení energetické náročnosti budovy MŠ – výměna 

osvětlení“ 

10) Schválení střednědobého výhledu rozpočtu MČ Brno – Kníničky na období 2026-2030 

11) Rozpočtová opatření 

12) Kontrola plnění úkolů a usnesení zastupitelstva 

13) Zpráva starostky a místostarostů o podstatných jednáních a skutečnostech 

14) Informace předsedů výborů a komisí 

15) Dotazy, připomínky, podněty členů zastupitelstva 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 2/12/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 3 - NÁVRHY, PŘIPOMÍNKY A PODNĚTY OBČANŮ 

Předsedající se dotázala přítomných občanů, zda mají nějaký návrh, připomínku či podnět.  

Paní Páleníková se dotazovala, kdy budou dokončeny etapy rekonstrukce rozvodů plynu 

v Kníničkách, které měly být ukončeny, aby se nestalo, že pracovníci odejdou, aniž by vše uklidili a 

dali do původního stavu. 

Předsedající informovala, že celá stavba je rozdělena na několik etap podle ulic. Termín dokončení 

mají do 20.9.2024, pouze na ul. K Bukovinám a U Památníku požádali o prodloužení termínu 

dokončení do 10.10.2024 z důvodu, že na ul. Rekreační se ještě připojuje stavba hlavního uzávěru 

plynu, s níž je nutné propojit i ostatní stavby rekonstrukce. Na ul. Ondrova zatím platí termín 

dokončení do 20.9.. Dále předsedající upozornila, že se jedná o stavbu soukromé firmy GasNet, 

s.r.o., pro kterou pracují další firmy (subdodavatelé GasNet), nicméně předsedající denně stavby 

obchází, kontroluje a upozorňuje pracovníky na vyskytující se problémy, na které upozornila rovněž 

zástupce GasNet kteří přislíbili, že si své pracovníky ohlídají, a  že jsou si vědomi problémů, které 

mají hlavně se subdodavateli. Předsedající nepřipustí, aby stavbu ukončili, aniž by vše bylo 

v pořádku; provádění stavby, ani výběr stavebních firem nemůže ovlivnit, avšak stavbu kontroluje a 

upozorňuje na vzniklé problémy společnost Brněnské komunikace, a.s. (dále též jako „BKOM“), 

Odbor dopravy MMB (dále též jako „OD MMB“), ÚMČ Brno-Bystrc; na stavební úřad oznámila, že 

stavební práce nechá pozastavit (což ale zřejmě všichni nechceme), načež se situace o něco 

zlepšila (dodržují ZUK). Dále předsedající nebyla spokojena, jak kladou dlažbu na chodnících, což 

je zase záležitost BKOM, který na tuto skutečnost upozornila. Zastupitel Ing. Jankůj upozornil, že 

musí dodržovat podmínky stavebního povolení, jinak máme možnost podat návrh na zastavení 

prací, zveřejnit to, alespoň z psychologického hlediska; 24.10. se sejde kontrolní výbor, který bude 

projednávat podněty k danému tématu. Předsedající, jak už uvedla, možnosti výhrůžky na zastavení 

prací již využila. 

Další připomínka paní Páleníkové směřovala na nedostatek sáčků na psí exkrementy, kde ji bylo 

předsedající a zastupitelem panem Bc. Březíkem vysvětleno, že tyto jsou pravidelně doplňovány, 

ale bohužel obratem zmizí díky neukázněným občanům. Proto se doplňují v menším množství, jiné 

barvě, jiné kvality, dokonce se namontovaly i zámky, ale ani to nepomáhá proti krádežím. 
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Dále se přihlásil pan Strážnický, který uvedl, že dostal zprávu od pana místostarosty, že bylo 

zjištěno, že lípa svobody byla zabetonovaná a chtěl by vysvětlení, co to je za výraz, protože 

v minulosti vypracoval zprávu o stavu lípy, kterou nyní předává s fotografiemi přítomným 

zastupitelům; lípa byla sice, už kdy se donesla, poškozená, ale pak se vzpamatovala. A nyní při 

revitalizaci parku U Lva se zjistilo, že je poškozená a vznesl dotaz, kdo to způsobil. 

Předsedající poděkovala za podnět a dokumenty, které pan Strážnický již několikrát předával všem 

zastupitelům již na minulých zasedáních a upozornila, že fotografie “zabetonované“ lípy jsou zhruba 

dva roky staré, nicméně na lípu v té době bylo dáno nějaké montážní lepidlo či jiná látka, kterou byla 

celá obetonovaná. V tuto chvíli je však lípa odborně ošetřená dendrologem, celý park je 

v revitalizaci, bude se opravovat podle projektové dokumentace, která byla schválena minulým 

vedením městské části, s tím, že pan Strážnický o této skutečnosti ví. Dále upozornila na to, že se 

jedná o uzavřenou stavbu, kde veřejnost nemůže vstupovat a vyzvala pana Strážnického, aby 

přestal překonávat zábrany a vstupoval do parku. K dalším připomínkám pana Strážnického ohledně 

ořezání, nezalívání lípy a odstranění některých rostlin z parku předsedající uvedla, že lípa byla řádně 

odborně ošetřena (včetně ořezání) dendrologem; v rámci údržby je zalívána a některé rostliny byly 

odstraněny z parku v rámci jeho revitalizace, přičemž pan Strážnický, ani přes výzvu, nevyužil 

možnost, aby si je odnesl. Další občané se mohou s dotazy v této věci obrátit přímo na ÚMČ, který 

park spravuje.  

Protože nebyly další návrhy, připomínky a podněty, předsedající poděkovala a ukončila 

projednávání bodu. 

BOD Č. 4 - INFORMACE O OVĚŘENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ ZMČ BRNO-KNÍNIČKY 

KONANÉHO DNE 17.06.2024 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že zápis byl řádně vyhotoven, byl v zákonné lhůtě 
ověřen a následně zveřejněn na stránkách městské části. Dále informovala, že k zápisu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ze strany zastupitelů. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky, 
a protože žádné nebyly, ukončila projednávání bodu. 

BOD Č. 5 - VYJÁDŘENÍ MĚSTSKÉ ČÁSTI K PŘÍPADNÉ REALIZACI PROJEKTU DÁME NA VÁS 

„NAUČNÁ STEZKA“. 

Předsedající na úvod uvedla, že se jedná o projekt předkládaný již v minulosti pod názvem 

„Bezpečná cesta na Sokolské koupaliště“ paní Kunešovou, ale neprošel. Domnívá se však, že 

vzhledem k pohybu velkého množství lidí z Rozdrojovic směrem ke koupališti, si tamní oblast 

chodník zaslouží a doporučuje projekt schválit. Doplnila, že tím, že projekt je předkládán jako naučná 

stezka, by mohl být větší šanci na úspěch. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Zastupitel pan Bc. Březík se vyjádřil, že souhlasí s chodníkem, ne však s naučnou stezkou. Lidí 
začnou na chodníku parkovat a za krátkou dobu bude poškozen a po třech letech nám ho 
v havarijním stavu předají do užívání a správy.  

Předsedající uvedla, že chodník nám město nemůže předat po třech letech v havarijním stavu; musí 
ho řádně udržovat a takto i předat. V tuto chvíli nemáme možnost projekt ovlivnit; realizován bude 
pouze v případě, bude-li schválen veřejností v rámci městské akce „Dáme na vás“ v 11/2024.  

K dotazu zastupitele Ing. Juránka, co bude předmětem naučných tabulí, bylo uvedeno, že zřejmě 
názvy zvířat vyskytujících se v okolí.  

Předsedající souhlasila s připomínkou pana Ing. Jankůje, že v případě, kdy MČ bude chodník 
spravovat, bude si moct také rozhodnout o umístění naučných tabulí. Navíc případnou realizaci 
stezky bude muset město konzultovat s MČ. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky 
a protože žádné nebyly, dala hlasovat o předloženém usnesení. 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky  

bere na vědomí 

- popis projektu „Naučná stezka“ na území MČ Brno-Kníničky, 

- že finanční prostředky na realizaci a správu projektu „Naučná stezka“ po dobu tří let budou 

hrazeny z prostředků participativního rozpočtu města Brna, 

- že realizace projektu je závislá na výsledku hlasování občanů města, které proběhne v listopadu 

2024, 

souhlasí 

- s realizací předloženého projektu „Naučná stezka“ 

- se správou projektu po uplynutí tříleté doby udržitelnosti. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  6 Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, Ing. Pavel Jankůj, 

Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  1 Bc. Marian Březík 

Usnesení č. 3/12/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 6 - VYJÁDŘENÍ MĚSTSKÉ ČÁSTI K PŘÍPADNÉ REALIZACI PROJEKTU DÁME NA VÁS 

„YOGASM KAVÁRNA POD PRÝGLEM“ 

Předsedající informovala zastupitele, že se jedná o projekt kavárny se zázemím pro cyklisty včetně 
sociálního zázemí. Měla by se nacházet v blízkosti hřiště Dolný Louky, na volném pozemku na rohu 
v zarostlém areálu VÚT. Dále doplnila, že předkladatele projektu upozornila na to, že pokud bude 
MČ souhlasit s projektem, tak jen do doby, než se bude realizovat Dům pro seniory a školka s tím, 
že do budoucna by se našlo pro kavárnu jiné místo (kavárna je navrhována jako kontejnerová a lze 
ji snadno přemístit). Doporučila projekt podpořit, neboť zejména sociální zázemí v daném místě je 
vítáno. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Zastupitel Ing. Juránek se dotázal, že podle návrhu chtějí provést výsadbu nových stromů a zachovat 
stávající stromy, tak kde je chtějí sázet? Předsedající uvedla, že nějaké stávající stromy zřejmě bude 
nutno seříznout a místo toho dostanou náhradní výsadbu, obdobně jak v případě našeho parku                   
U Lva. Nicméně to by muselo řešit město a až po schválení projektu veřejností v 11/2024. 

Další dotaz zastupitele Bc. Březíka směřoval na cyklobox uvedený v návrhu s tím, že by tam byla 
wapka na mytí kol, v důsledku čehož by s údržbou místa byly spojené další problémy. K tomu 
zastupitel Ing. Jankůj uvedl, že tyto otázky musí řešit město a zejména stavební úřad a hygiena. 
Souhlasně předsedající uvedla, že vše uvedené v návrhu musí být v souladu s legislativou, bude 
předmětem jednání s městem, který bude projekt realizovat a platit.  

 žádné nebyly, dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Vzhledem k tomu, že žádný ze zastupitelů neuplatnil další připomínky dala předsedající hlasovat o 
předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky  

bere na vědomí 

- popis projektu „YOGASM KAVÁRNA pod Prýglem“ na území MČ Brno-Kníničky,¨ 

- že finanční prostředky na realizaci a správu projektu „YOGASM KAVÁRNA pod Prýgle“ budou 

hrazeny z prostředků participativního rozpočtu města Brna, 
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- že realizace projektu je závislá na výsledku hlasování občanů města, které proběhne v listopadu 

2024, 

souhlasí 

- s realizací předloženého projektu „YOGASM KAVÁRNA pod Prýglem“ 

- se správou projektu po uplynutí tříleté doby udržitelnosti. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 4/12/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 7 - NÁVRH NA DISPOZICI S MAJETKEM MĚSTA – VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY 

Předsedající informovala zastupitele, že byť standardně tato vyjádření poskytuje jako starostka, 
předkládá tento návrh k projednání zastupitelstvu z důvodu dále uvedených. Jedná se o pozemek 
p.č. 3123 k.ú. Kníničky, nahoře za „Stejskalovou hospodou“, o jehož svěření či správu MČ 
dlouhodobě usiluje. Pan Sopoušek, který trvá na jeho pronájmu od města, předsedající na jednání 
na Majetkovém odboru MMB (dále též jako „MO MMB“) dne 1.7. osočil, že nesouhlasí s pronájmem, 
protože ji někdo uplatil, a že pozemek chce pro někoho lukrativního a rozhodně si ho nechce nechat 
pro potřeby MČ. Předsedající předkládá návrh k projednání zastupitelstvu s tím, že o daný pozemek 
má MČ zájem pro potřeby vybudování zázemí pro údržbu a správu majetku města, přičemž rovněž 
MO MMB si vyžádal aktuální stanovisko MČ k pronájmu pozemku.  

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky 

- nesouhlasí s pronájmem pozemku p.č. 3123 zahrada o výměře 314 m2 v k.ú. Kníničky na 

základě žádosti RNDr. Jiřího Sopouška, 

- doporučuje Zastupitelstvu města Brna schválit svěření pozemku p.č. 3123 zahrada o výměře 

314 m2 v k.ú. Kníničky městské části Brno-Kníničky dle příslušných článků obecně závazné 

vyhlášky statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, v platném 

znění, 

a pro případ, že Zastupitelstvo města Brna neschválí svěření výše uvedeného pozemku městské 

části Brno-Kníničky,  

- doporučuje Radě města Brna vzít na vědomí, že městská část Brno-Kníničky bude vykonávat 

správu pozemku p.č. 3123 zahrada o výměře 314 m2 v k.ú. Kníničky dle příslušných článků 

obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města 

Brna, v platném znění. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 5/12/2024 bylo schváleno. 
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BOD Č. 8 - VYJÁDŘENÍ MČ BRNO-KNÍNIČKY K NÁVRHU OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY 

STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA, KTEROU SE MĚNÍ A DOPLŇUJE OBECNĚ ZÁVAZNÁ 

VYHLÁŠKA STATUTÁRNÍHO MĚSTA BRNA Č. 20/2001, KTEROU SE VYDÁVÁ STATUT 

MĚSTA BRNA, VE ZNĚNÍ POZDĚJŠÍCH VYHLÁŠEK. 

Předsedající informovala zastupitele, že s většinou předkládaných změn Statutu města Brna 

v jednotlivých oblastech souhlasí. Nesouhlasí pouze s jednou změnou, která se týká oblasti 

sociálně-právní ochrany dětí, kterou má pro MČ Brno-Kníničky vykonávat MČ Brno-Bystrc, co 

nedává logiku, neboť doposud ji pro naši MČ vykonává MČ Brno-Žebětín. V minulosti byly 

s výkonem státní správy v této oblasti MČ Brno-Bystrc problémy, lidi si stěžovali a za služby naše 

MČ platila poměrně velké peníze. Navíc i pro MČ Brno-Žebětín by tuto správu měla vykonávat MČ 

Brno-Bystrc, s čím Žebětín rovněž nesouhlasí, protože mají své sociální pracovníky a není tak 

důvod, aby jim tuto oblast sociálně-právní ochrany dětí vzali. Po společném jednání s MČ Brno-

Žebětín jsme se dohodli, že budeme trvat na tom, že výkon státní správy v oblasti sociálně-právní 

ochrany dětí bude pro MČ Brno-Kníničky a Brno-Žebětín vykonávat MČ Brno-Žebětín. V tomto 

smyslu je také předkládá návrh usnesení. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Zastupitel Ing. Jankůj uvedl, že tuto věc probral rovněž s panem Beranem, starostou MČ Brno-
Žebětín, který potvrdil, že je zájem na součinnosti v této oblasti, navíc MČ Brno-Žebětín vykonává 
tyto služby i pro dvě třetiny oblasti Kamechy. Pan zastupitel věc vysvětlí panu Polákovi, vedoucímu 
Odboru sociální péče MMB, který tyto informace neměl a rovněž se to bude snažit projednat 
s náměstkem panem Kerndlem, který zřejmě taky neměl k dispozici všechny informace. Doporučuje 
předkládány návrh podpořit, protože dle návrhu usnesení je logický a zejména MČ Brno-Žebětín má 
zájem o součinnost v této oblasti. 

Další přítomní zastupitelé neměli dotazy či připomínky.  

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 
Zastupitelstvo městské Brno-Kníničky  

- nesouhlasí s návrhem obecně závazné vyhlášky, kterou se mění a doplňuje obecně závazná 

vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění 

pozdějších vyhlášek, v části Přílohy č.2, která upravuje Vzájemný výkon přenesené působnosti, 

dle které má městská část Brno-Bystrc vykonávat státní správu pro městskou část Brno-

Kníničky na úseku sociální péče, a to dle zák. č. 359/1999 Sb., o sociálně-právní ochraně dětí, 

ve znění pozdějších předpisů, 

- doporučuje Zastupitelstvu města Brna schválit návrh obecně závazné vyhlášky, kterou se mění 

a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává 

Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek, v části Přílohy č.2, která upravuje Vzájemný 

výkon přenesené působnosti tak, že městská část Brno-Žebětín bude vykonávat státní správu 

pro městskou část Brno-Kníničky na úseku sociální péče - § 30 odst. 2 zákona č. 65/2017 Sb., 

o ochraně zdraví před škodlivými účinky návykových látek, ve znění pozdějších předpisů; § 35 

odst. 1, § 36 odst. 1 písm. a) až d), f) až n) a q) a § 36 odst. 2 až 9 zákona č. 65/2017 Sb., 

o ochraně zdraví před škodlivými účinky návykových látek, ve znění pozdějších předpisů; 

zákona č. 359/1999 Sb., o sociálně-právní ochraně dětí, ve znění pozdějších předpisů, činnosti 

v působnosti obecního úřadu obce s rozšířenou působností; 

- souhlasí s návrhem obecně závazné vyhlášky, kterou se mění a doplňuje obecně závazná 

vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění 

pozdějších vyhlášek, ve zbývající části, bez připomínek. 
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Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 6/12/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 9 - SCHVÁLENÍ ZHOTOVITELE ZAKÁZKY MALÉHO ROZSAHU „SNÍŽENÍ 

ENERGETICKÉ NÁROČNOSTI BUDOVY MŠ - VÝMĚNA OSVĚTLENÍ“. 

Předsedající informovala, že dle Směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu byla 
zpracována zadávací dokumentace pro výběrové řízení na dodavatele pro osvětlení MŠ, která byla 
zveřejněna na webu MČ. Byly osloveny tři firmy dle předloženého seznamu, přičemž nejvýhodnější 
(nejlevnější) nabídku podala společnost LUMBIO s.r.o., která se zabývá výrobou a montáží zdravého 
LED osvětlení, které dodávají do škol a školek a také na MMB. Je to zakázka za 300 tis. Kč, na 
kterou se podařilo získat dotaci z města ve stejné výši. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy, připomínky 
či návrhy na úpravu.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající upozornila, že v návrhu usnesení je psací chyba v označení zakázky, správně má být 
„…budovy MŠ….“, která bude opravena v předloženém návrhu v rámci hlasování. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje u veřejné zakázky malého rozsahu nazvané 

„Snížení energetické náročnosti budovy MŠ – výměna osvětlení“ výběr dodavatele LUMBIO s.r.o., 
IČO: 274 83 479, se sídlem Kovářova 26/12, Stodůlky, 155 00 Praha 5 s nabídkovou cenou 

246.090,- Kč bez DPH k uzavření smlouvy o dílo. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 7/12/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 10 - SCHVÁLENÍ STŘEDNĚDOBÉHO VÝHLEDU ROZPOČTU MČ BRNO – KNÍNIČKY 

NA OBDOBÍ 2026-2030 

Předsedající informovala, že materiál byl projednán na finančním výboru (dále též jako „FV“), byl 

vyvěšen na úřední desce a následně předala slovo předsedovi FV Ing. Hrnčířovi. 

Ing. Václav Hrnčíř informoval zastupitele, že na FV dostali k projednání návrh střednědobého 

výhledu rozpočtu na období 2026 – 2030. Na základě porovnání údajů s dlouhodobým plánem, 

s makro předpoklady na období 2020-2030, byly navrženy a zpracovány úpravy návrhu, které se 

týkaly některých ukazatelů jako např. náklady s tím, že příjmy zůstaly stejné. Doporučil návrh 

schválit. 

Předsedající se dotázala přítomných zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či 
připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky schvaluje předložený střednědobý výhled rozpočtu 

městské části Brno-Kníničky na období 2026–2030. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 8/12/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 11 - ROZPOČTOVÁ OPATŘENÍ 

Předsedající informovala, že jsou předkládána dvě rozpočtová opatření v kompetenci starostky. 

Předsedající se dotázala přítomných zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či 
připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky bere na vědomí informace o rozpočtových opatřeních 

č. 04 a 05/2024 provedených v kompetenci starostky.  

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 9/12/2024 bylo schváleno. 

BOD Č. 12 - KONTROLA PLNĚNÍ ÚKOLŮ A USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající informovala zastupitele o tom, že na minulém zasedání nebyl zadán žádný úkol a 
všechna přijatá usnesení jsou průběžně plněna. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké dotazy či připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se následně již nevyjádřil a předsedající ukončila projednávání 
bodu. 

BOD Č. 13 - ZPRÁVA STAROSTKY A MÍSTOSTAROSTŮ O PODSTATNÝCH JEDNÁNÍCH A 

SKUTEČNOSTECH 

Předsedající informovala o následujících jednáních a skutečnostech: 

Povodně – průběžný monitoring situace, zajištění vyčištění ucpaných kanálů, popadaných stromů, 
info směrem k občanům na webu – vzhledem k situaci nechceme šířit paniku, a proto neposíláme 
přes Munipolis, ale jenom web – aktuálně nehrozí vylití Svratky; byl zrušen 3. PVS na Svitavě, 
můžeme konstatovat, že město Brno zvládlo situaci i díky Vírské a Brněnské přehradě. 

Přemnožená prasata – řešení s Lesy města Brna a p. Pohlem z OHLVZ MMB – podána žádost o 
odstřel mimo honitbu – pověření k odstřelu a situaci řeší Ing. Komůrka z Lesů města Brna.  

EGD montáže –- stavba dokončena, zatím není předána MČ, ale pouze EGD, nedodělky – 
závěrečný úklid formou blokového čištění ulice Přehradní, Šikulova a části Rekreační, oprava 
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rozbitého kontejnerového stání – jedna dřevěná příčka, vysetí trávníku v okolí trafostanice, vše do 
konce září. 

Moravský plynostav – koordinace výkopových prací, zajišťování bezpečnosti chodců, řešení 
odvážení a skladování stavebního materiálu, poškození komunikací a soukromých majetků.   

TSB – osvětlení – led lampy – chtějí v celé obci stejná světla, musí dělat VŘ a mohlo by se stát, že 
ho vyhraje někdo jiný s jiným tipem – možnost dotací, a proto čekají až bude dokončena přeložka 
NN a VN i na Ondrové ul. a pak vymění světla v celých Kníničkách.      

ZOO Brno – oplocení – při výstavbě nového oplocení areálu firma zatarasila průchodnost – byla 
zjednána okamžitá náprava; cesta zůstane zachována v šířce cca 2,5 metru v lese a kolem Vašíčků 
dle stávající šíře. 

Park U Lva – rekonstrukce - předáno staveniště, započali stavební práce, ošetření dřevin před 
kácením, zajištění dodatečného povolení ke kácení nově poškozených stromů, vč. posudku 
ornitologa, Odborem životního prostření MMB stanovena náhradní výsadba, předpokládáme 
vícepráce na kácení a novou výsadbu; aktuálně řešíme stav lípy, zda skácet či pouze na torzo - zde 
bude nutná spolupráce s památkáři a z toho důvodu bude možná problém s termínem dokončení 
zakázky (složitost skrz zídku se smírčím kamenem) -  za tímto účelem pravděpodobně budeme 
svolávat mimořádné zastupitelstvo a nebo je možnost přijmout usnesení s kompetencí pro starostu, 
předsedu finančního a kontrolního výboru ke schválení uzavření dodatku na prodloužení termínu a 
vícepráce, v rámci zadané zakázky. Požádali jsme MMB o prodloužení zúčtování dotace, v čemž by 
snad neměl být problém. 

K dotazu zastupitele Ing. Juránka, zda je lípa něčím důležitá, předsedající uvedla, že součástí 
památníku byly dvě lípy, přičemž v projektu se počítá s oběma, je doprojektováno, že za lípu, která 
už není, bud stát náhradní lípa, která doplní předmětnou lípu. Tuto není možné umístit dále od zídky, 
neboť je tam plynové potrubí s ochranným pásmem. 

Předsedající se dotázala přítomných zastupitelů, zda mají k dané věci nějaké dotazy či připomínky. 
K připomínce zastupitele Ing. Jankůje ohledně nutnosti nezávislého posouzení z oboru dendrologie, 
nikoliv stavební firmy, předsedající uvedla, že na stavbu pro městkou část hlídá ing. Vágnerová jako 
technický dozor investora (MČ), která je krajinářka a architektka a současně dendroložka.  

Zastupitel Bc. Březík uvedl, že pokud na místě nebude stát strom, taky se nic nestane, naopak se 
může stát, že necháme torzo a vlivem nepříznivého počasí bude zničeno. 

Protože nebyly další dotazy či připomínky, předsedající předložila zastupitelstvu návrh usnesení: 

Zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky pověřuje starostku městské části, společně s předsedou 
finančního a kontrolního výboru k rozhodnutí o podmínkách dodatků ke smlouvě o dílo na zakázku 
malého rozsahu „Úprava prostranství – park U Lva“ uzavřenou se společností STROMMY 
COMPANY s.r.o, tj. schválení víceprací v celkové hodnotě nepřevyšující 5% z ceny díla bez DPH 
dle uzavřené smlouvy o dílo a prodloužení lhůty provádění díla. K uzavření dodatků ke smlouvě, dle 
výše uvedeného, pověřuje zastupitelstvo městské části Brno-Kníničky starostku městské části.  

Předsedající dala hlasovat o předloženém usnesení. 

Výsledek hlasování:    

Pro:  7 Bc. Marian Březík, Ing. Václav Hrnčíř, Aleš Chrastil, Lenka Ištvanová, 

Ing. Pavel Jankůj, Ing. Petr Juránek, Miroslava Keprtová 

Proti:  0     

Zdrželi se:  0  

Usnesení č. 10/12/2024 bylo schváleno. 

KAM – neformální jednání k připomínkám MČ do nového územního plánu – dle KAM jsme měli 
pouze jednu nesouhlasnou připomínku (výstavba v Rozdrojovicích), což jsme rozporovali; uvidíme 
co bude následovat v rámci dohodovacího řízení.  
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Příprava výběrového řízení na nové osvětlení ve školce, příprava kulturní akce „Loučení 
s prázdninami“, příprava zpravodaje a další činnosti nutné pro chod úřadu. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky.  

Žádný z přítomných zastupitelů se následně již nevyjádřil a předsedající ukončila projednávání 
bodu. 

BOD Č. 14 - INFORMACE PŘEDSEDŮ VÝBORŮ A KOMISÍ 

Předseda FV Ing. Hrnčíř informoval členy zastupitelstva v průběhu jednání a dále o plánované 
namátkové kontrole pokladny a přijatých faktur. 

Předseda kontrolního výboru Ing. Jankůj informoval o datu setkání výboru 24.9.2024, na kterém 
plánují probrat přehled přijatých RO se zdůvodněním, k čemuž požádal o podklady dle specifikace, 
kterou zašle, a dále stavbu rekonstrukce plynu, kde by chtěli napsat podnět na stavební úřad. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil a předsedající ukončila projednávání bodu. 

BOD Č. 15 - DOTAZY, PŘIPOMÍNKY, PODNĚTY ČLENŮ ZASTUPITELSTVA 

Předsedající pozvala přítomné na akci Kníničský advent 2024 s prosbou o dobrovolníky. 

Ing. Jankůj doplnil informaci ohledně závady na komunikaci mezi Kníničkami a Bystrcí, kdy se 
dotazoval správce - Jihomoravský kraj na termín provedení opravy s ohledem na množství omezení 
na dané komunikaci s tím, že o výsledku bude informovat. 

Předsedající dále informovala, že na ul. Hrázní spadla zídka, přičemž trváme na tom, že zeď je 
součástí místní komunikace, která je ve správě BKOM, a proto jsme požádali Odbor dopravy MMB 
o součinnost se správcem ve věci zajištění opravy. BKOM se mj. vyjádřil, že malá spodní zídka je 
součástí komunikace a ta nad ní, která spadla, je na pozemku svěřeném městské části, a proto ji 
nemůžou opravit, což mi rozporujeme. Pokud se nedosáhne kladného výsledku, poprosíme o 
intervenci s tím, že je předsedající ochotna nechat zaměřit polohu zdi tak aby bylo zcela jasné že se 
zídka nachází na pozemku komunikace. Ing. Jankůj uvedl, že věc projedná v příštím týdnu 
s panem Pospíškem, vedoucím OD MMB a požádal o fotografie. 

Předsedající se dotázala zastupitelů, zda mají k projednávanému bodu nějaké další dotazy či 
připomínky. Žádný z přítomných zastupitelů se nevyjádřil. 

Předsedající konstatovala, že byly vyčerpány všechny body programu a ukončila zasedání 

zastupitelstva v 18:52 hod. 

 
Další zasedání zastupitelstva MČ Brno-Kníničky se bude konat dne 09.12.2024. 
 
V Brně dne 19.09.2024 

 

……………………………. ………………………………  ………………………………… 

Lenka Ištvanová v.r. Ing. Václav Hrnčíř v.r.  Aleš Chrastil v.r. 

starostka ověřovatel zápisu   ověřovatel zápisu 

zapsala: Mgr. Mariana Scherhauferová 

Přílohy zápisu:

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích  

2) Prezenční listina 


